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PROTOKÓŁ NR V/19 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 22 lutego 2019 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 12.00 zakończenie godz.13:45   

Obecnych na sali obrad 14 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowi załącznik nr 1, 2 i 3 do protokołu.  

Nieobecna radna Jolanta Sanojca. 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Wiesław Cepielik – Wójt Gminy Marciszów,  

Marta Jędrzejowska - Sekretarz Gminy, 

Edyta Bania – Skarbnik Gminy, 

Tomasz Łuczkowski – mecenas,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów. 

 

Ad. 1 i 2. 

Mirosław Wolak Przewodniczący Rady Gminy Marciszów dokonał otwarcia obrad sesji      

i przywitał uczestników, a szczególnie nowo wybranych sołtysów.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1, 2 i 3 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Informacja nt. sytuacji pomiędzy gminą Marciszów a Wałbrzyskim Związkiem 

Wodociągów i Kanalizacji – stan prawny.  

9/ Kalendarium imprez gminnych.  

10/ Raport z przeprowadzenia konsultacji odnośnie statutów sołectw.  

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

  

a/ uchwalenia statutu sołectw,   

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.5.  

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

Wójt Gminy Marciszów Wiesław Cepielik  

Złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów uchwał              

w sprawie:  

- zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2019,  

- wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr III/10/18 Rady Gminy Marciszów z dnia 27 grudnia 

2018 roku.  

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kamiennogórskiemu na realizację zadania pn.: 

„Zakup specjalistycznej przyczepki do przewozu Quada z napędem 4x4 dla Komendy 

Powiatowej Straży Pożarnej w Kamiennej Górze,  

- inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz wyznaczenia inkasentów                 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso,    

 

Rada Gminy w głosowaniach jednogłośnie 14 głosami „za” /nieobecna radna Jolanta Sanojca/ 

wyraziła zgodę na dokonanie zmian w porządku obrad zgodnie ze złożonym wnioskiem. 

/zgodnie z imiennym wykazem głosowania , stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu/.    

 

Porządek obrad sesji po zmianach:  

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Informacja nt. sytuacji pomiędzy gminą Marciszów a Wałbrzyskim Związkiem 

Wodociągów i Kanalizacji – stan prawny.  

9/ Kalendarium imprez gminnych.  

10/ Raport z przeprowadzenia konsultacji odnośnie statutów sołectw.  

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

  

a/ uchwalenia statutu sołectw,   

b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2019,  

c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr III/10/18 Rady Gminy Marciszów z dnia 27 grudnia 

2018 roku.  

d/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kamiennogórskiemu na realizację zadania pn.: 

„Zakup specjalistycznej przyczepki do przewozu Quada z napędem 4x4 dla Komendy 

Powiatowej Straży Pożarnej w Kamiennej Górze,  

e/ inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz wyznaczenia inkasentów                 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso,    

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji. 
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Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za” / nieobecna radna Jolanta 

Sanojca / /zgodnie z imiennym wykazem głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do 

protokołu/.  

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia   

Protokół z poprzedniego posiedzenia wyłożony był do publicznego wglądu. 

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za” /nieobecna radna 

Jolanta Sanojca/ /zgodnie z imiennym wykazem głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do 

protokołu/. 

 

Ad.7.  

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

Wójt Gminy Marciszów Wiesław Cepielik przedstawił informację z bieżącej pracy między 

sesjami. 

- 31.01.2019 r. – odbyła się poprzednia Sesja Rady Gminy,  

- od 01.02.2018 r. obowiązuje nowy regulamin organizacyjny Urzędu Gminy w Marciszowie, 

na podstawie którego powstały 4 referaty: Organizacyjno – Społeczny, Rozwoju Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska, Finansów, Spraw Obywatelskich, Obronnych i USC.  

- 02.02.2019 r. – odbyło się zebranie sprawozdawczo - wyborcze OSP Świdnik, podczas 

którego omówiono sytuację jednostki, jej problemy, możliwość dalszego funkcjonowania,  

- 08.02.2019 r. – odbyło się Nadzwyczajne Zgromadzenia wspólników TBS,  

- 09.02.2019 r. – udział delegacji w uroczystościach w partnerskiej czeskiej Gminie Vietzna  

w ramach kontynuacji i utrzymania projektu partnerstwa i przyjaźni obu gmin.  

- 12.02.2019 r. – udział w konferencji na temat gospodarki odpadami organizowanej przez 

SANIKOM i Urząd Miasta Kamienna Góra,  

- 16.02.2019 r. – odbyło się zebranie sprawozdawczo – wyborcze OSP Marciszów,  

- 17.02.2019 r. – odbył się II Turniej szachowy o puchar Wójta Gminy Marciszów,  

- 18.02.2019 r. – odbyło się spotkanie z prezesem TBS Władysławem Niemasem w sprawie 

ewentualnych inwestycji w Gminie Marciszów oraz uporządkowania spraw segregacji 

odpadów przez lokatorów budynku TBS w Marciszowie,  

- 19.02.2019 r. – odbyło się spotkanie z Prezesami WZWiK i WPWiK w Wałbrzychu              

w sprawie gospodarowania mieniem wodociągowym po wyroku Sądu Najwyższego, 

- trwają spotkania w sprawie wymiany kotłów węglowych na ekologiczne z możliwością 

dofinansowania 85%.         

 Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8. 

Informacja nt. sytuacji pomiędzy gminą Marciszów a Wałbrzyskim Związkiem 

Wodociągów i Kanalizacji – stan prawny.  

Informację nt. sytuacji pomiędzy gminą Marciszów a Wałbrzyskim Związkiem Wodociągów 

i Kanalizacji – stan prawny przedstawił adwokat Tomasz Łuczkowski.   

Dyskusję w temacie przewidziano w punkcie 13 -  Sprawy różne  

 

Ad.9. 

Kalendarium imprez gminnych. 

Kalendarz wydarzeń kulturalnych w Gminie Marciszów w 2019 roku przedstawiła Katarzyna 

Doliny.  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad.10. 

Raport z przeprowadzenia konsultacji odnośnie statutów sołectw.  

Raport z przeprowadzenia konsultacji odnośnie statutów sołectw przedstawiła Radzie Marta 

Jędrzejowska Sekretarz Gminy Marciszów.    

Radna Jadwiga Adamczyk  

Omówiła z adwokatem Tomaszem Łuczkowskim  możliwość wprowadzenia do statutu  

zapisu, który obowiązywał w starym statucie, aby przy równiej ilości głosów                           

w przypadku dwóch kandydatów wyboru dokonać np. poprzez głosowanie.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.11. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ uchwalenia statutu sołectw,   

Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Mirosław Wolak odczytał treść projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie 14 głosami „za” /nieobecna radna Jolanta  Sanojca/ 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 6 do protokołu /zgodnie                               

z imiennym wykazem głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu/ 

Uchwała otrzymała nr V/23/19. 

 

b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2019,  

Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Mirosław Wolak odczytał wniosek Komisji 

Budżetowej o zdjęcie z projektu uchwały kwoty 25 000,00 zł na udzielenie dotacji dla 

Komendy Powiatowej Policji w Kamiennej Górze na dofinansowanie zakupu samochodu        

w związku z trudną sytuacją finansową oraz zwrot tej kwoty do rezerwy.  

Wniosek Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Innych wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Mirosław Wolak poddał pod głosowanie wniosek 

Komisji Budżetowej. 

Rada Gminy Marciszów w głosowaniu  

„za” – 13 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, ,  

radny A. Mitczak, radna M.  Suhak – Ogłaza radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński, 

radny G. Parzygnat, radny S. Czerwiński, radny J. Koszyk, radny W. Gurgul, radny A. Kiper, 

radny M. Frasunek, radny Ł. Leder/.     

„przeciw” – 0 głosów   

„wstrzymuje się” – 1 głos / radny J. Polański /.  

przyjęła wniosek Komisji Budżetu.  

W związku z powyższym poproszono Skarbnik Gminy o naniesienie poprawek w projekcie 

uchwały w związku z przyjętym wnioskiem.   

Następnie Skarbnik Gminy Marciszów Edyta Bania odczytała treść projektu uchwały po 

zmianach.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie 14 głosami „za” /nieobecna radna Jolanta  Sanojca/ 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 8 do protokołu /zgodnie                               

z imiennym wykazem głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu/ 

Uchwała otrzymała nr V/24/19. 
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c/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr III/10/18 Rady Gminy Marciszów z dnia           

27 grudnia 2018 roku.  

Projekt uchwały omówiła  Skarbnik Gminy Marciszów Edyta Bania a następnie odczytała 

jego treść.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie 14 głosami „za” /nieobecna radna Jolanta  Sanojca/ 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 9 do protokołu /zgodnie                               

z imiennym wykazem głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu/ 

Uchwała otrzymała nr V/25/19. 

 

d/ udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kamiennogórskiemu na realizację zadania 

pn.: „Zakup specjalistycznej przyczepki do przewozu Quada z napędem 4x4 dla 

Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Kamiennej Górze,  

Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Mirosław Wolak odczytał treść projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie 14 głosami „za” /nieobecna radna Jolanta  Sanojca/ 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 10 do protokołu /zgodnie                               

z imiennym wykazem głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu/ 

Uchwała otrzymała nr V/26/19. 

 

e/ inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego oraz wyznaczenia inkasentów                 

i wysokości wynagrodzenia za inkaso,    

Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Mirosław Wolak odczytał treść projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie 14 głosami „za” /nieobecna radna Jolanta  Sanojca/ 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 11 do protokołu /zgodnie                               

z imiennym wykazem głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu/ 

Uchwała otrzymała nr V/27/19. 

 

Ad. 11.   

Interpelacje i zapytania radnych.  

Nie wystąpiły.  

 

Ad. 12.   

Sprawy różne  

  

Radny Andrzej Mitczak  

- Nawiązał do tematu wodociągów i uważa, że wszystko jest robione w takim kierunku, aby 

to opóźniać a Gmina traci na tym. Poprosił o wyjaśnienie jak na dzień dzisiejszy wygląda 

kwestia służebności.  

- poruszył kwestię odbioru nieczystości i prosi, aby to jak najszybciej zostało uregulowane. 

Dotyczy to nieprawidłowej segregacji. Radni uważają, że jest niewystarczająca ilość 

pojemników ma nieczystości, a w niektórych miejscach zabrano pojemniki i nie dostarczono 

nowych.  

Wójt Gminy Marciszów Wiesław Cepielik  

Odnośnie wodociągów udzielił szczegółowej odpowiedzi, do której radny nie wniósł uwag     

a w kwestii segregacji prosi o zgłaszanie uwag i monitowanie.  

Radny Dawid Chęciński  

Powrócił do tematu wodociągów i poprosił o wyjaśnienie kwestii możliwości przepisania na 

Gminę pozwolenia wodnoprawnego  
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Adwokat Tomasz Łuczkowski   

W jego ocenie należałoby wystąpić o pozwolenie wodnoprawne.  

Następnie Wójt Gminy Marciszowskie, poinformował, że gmina wystąpiła o przepisanie 

pozwolenia wodnoprawnego, ale sprawa utknęła.  

Na wniosek Wójta Gminy Rafał Zdunek Dyrektora ZGK Wodociągi Marciszowskie omówił 

szczegóły wystąpienia o przepisanie pozwolenia wodnoprawnego przez Gminę Marciszów.   

Radny Edmund Orzechowski   

- zwrócił uwagę na jakość foliowych worków, które są dostarczane mieszańcom do 

segregowania,   

- po spotkaniu na Komisji Rewizyjnej z przedstawicielami straży pożarnej zapytał Wójta 

Gminy czy widzi możliwość doposażenia jednostek OSP działających na terenie gminy           

w mniejsze pojazdy strażackie.     

Wójt Gminy Marciszów Wiesław Cepielik  

uważa, że bezpieczeństwo jest najważniejsze i najlepiej byłoby gdyby w każdym sołectwie 

istniała formacja OSP.  Jeżeli chodzi o OSP Marciszów to funkcjonuje ona bardzo dobrze. 

Odnośnie Świdnika nie ma dzień dzisiejszy strażaków. Wójt chciałby, aby jednostka się 

reaktywowała. Należy zacząć od spraw organizacyjnych i jeżeli zaistnieją to można mówić, 

że potrzebują samochód. Oczywiście chcemy pomóc i przekazanie tam pieniędzy ma sens.   

W przypadku Pastewnika trzeba przeanalizować jaki jest stan istniejący pojazdów i czy warto 

je utrzymywać. Na pewno nie stać na nas na nowy i ewentualnie należy rozpatrzyć możliwość 

zakupienia jakiegoś małego pojazdu.  

Radny Łukasz Leder  

poinformował, że OSP Pastewnik przygotowuje raport odnośnie stanu technicznego 

pojazdów, który zostanie przedstawiony na sesji marcowej.  

Radna Jadwiga Adamczyk  

- ponowiła wniosek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki o wystąpienie z pismem do 

właściciela wiaduktu na ulicy Głównej o zlikwidowanie zagrożenia w postaci odpadających     

z wiaduktu płatów tynku spadających na drogę,     

- poinformowała o kolejnym wniosku Komisji o wystąpienie z pismem do zarządców dróg 

znajdujących się na terenie gminy o dokonanie przeglądu dróg pod kątem bezpieczeństwa.  

- zapytała czy została uregulowana kwestia przedstawicielstwa w Sanikomie i w TBS-ie. 

Uważa, że zmienił się Wójt i to on powinien być naszym przedstawicielem.  

Wójt Gminy Marciszów Wiesław Cepielik  

Zapewnił, że zapoznał się ze złożonymi wnioskami, które przekazane zostały do realizacji. 

Odnośnie przedstawicielstwa ze strony Gminy został wystosowany wniosek do Rady 

Nadzorczej o odwołanie byłego wójta, który został przyjęty, a następnie będzie głosowanie 

nad jego odwołaniem.  

Edward Sikora sołtys wsi Pastewnik  

Zwrócił uwagę na obecny stan samochodu strażackiego, jakim dysponuje OSP Pastewnik. 

Sąsiadujemy z powiatem jaworskim i uważa, że gdyby OSP Pastewnik dostało dobry 

samochód to prestiż jednostki i  gminy byłby na wysokim poziomie tym bardziej, że jest tam 

młody narybek chętny do pracy. Prosi Wójta o rzeczowe podejście do sprawy.   

Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów  

Poprosił o interwencję w sprawie złego stan drogi wojewódzkiej na wysokości budynku pani 

Mateckiej, gdzie spod asfaltu wybija woda. Przez trzy lata nie zrobiono tam nic. Kolejnym 

takim miejscem jest odcinek na drodze krajowej na Górnym Marciszowie pomiędzy 

budynkiem Pana Gmyra  a Pana Popardowskiego. Tam woda ścieka na drogę krajową.  

Stanisław Napierała sołtys wsi Świdnik  

Nawiązał do incydentu z fetorem we wsi Świdnik i w imieniu mieszkańców zapytał Wójta 

czy zostały podjęte działania w zakresie przestrzegania Ustawy o nawozach i nawożeniu oraz 
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zapisy Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie przyjęcia "Programu działań mających na 

celu zmniejszenie zanieczyszczenia wód azotanami pochodzącymi ze źródeł rolniczych oraz 

zapobieganie dalszemu zanieczyszczeniu". Obecnie jest zakaz do 28 lutego wywożenia na 

pola nawozów naturalnych i wywożenie ich przez rolników jest ewidentnym naruszeniem 

prawa. Pyta również czy zostały zastosowane jakiekolwiek sankcje.   

Wójt Gminy Marciszów Wiesław Cepielik  

Wyjaśnił, że zostały podjęte działania. Na skutek skarg pracownicy dokonali lustracji               

i przygotowali  zawiadomienia. Pomimo, że my prowadziliśmy sprawę to kontrolę 

przeprowadziła również Wojewódzka  Inspekcja Ochrony Środowiska. Jest prowadzone 

postępowanie, bo istotnie z uregulowaniami prawnymi nawożenie odbywa się w określonych 

porach i to, co jest w tej chwili realizowane jest niezgodne z przepisami.  

Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Mirosław Wolak 

zapoznał z korespondencją, jaka wpłynęła do biura rady:  

- uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii    

o prawidłowości planowanej kwoty długu przedstawionej w uchwałach Rady Gminy 

Marciszów /uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu/.  

- uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie stwierdzenia niezgodności   

z prawem części uchwały Rady Gminy Marciszów nr III/11/18 z dnia 27 grudnia 2018 roku  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018, /uchwała stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu/,  

- analiza oświadczeń majątkowych /załącznik nr 14 do protokołu/,  

Radny Edmund Orzechowski   

Nawiązał do wspomnianej Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów i stwierdził, 

że jest to bardzo zachowawcze, bo okres jest trudny i musimy wyjść z impasu. Pyta czy 

gmina planuje jakieś inwestycje, a szczególnie świetlicę w Świdniku.   

Wójt Gminy Marciszów Wiesław Cepielik  

Uważa, że oczywiste jest, że w każdej chwili można wprowadzać zmiany do budżetu a te 

zmiany skutkują zmianą wieloletniej prognozy finansowej. Jeżeli w tym momencie coś 

wygląda na długofalowo uspokojone to nie oznacza, że tak będzie cały czas. W Świdniku jest 

plan budowy świetlicy, mamy działkę na której ona powstanie, procedura została 

uruchomiona. Pozostaje kwestia przygotowania się i pozyskania środków pod ewentualną 

inwestycję i już wtedy nastąpi zmiana.   

 

Ad.12  

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 

13.45 dokonał jej zamknięcia. 

 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Mirosław Wolak  
Insp. ds. biura rady,  

ogólno-organizacyjnych,                

archiwum zakładowego  

 

 

 


